
Borås 
2022-03-07 

Kommunstyrelsen 
KC1 samt KC3 

Årsredovisning 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna återkommer med våra synpunkter, förslag och kritik i samband med 

att kommunens årsredovisning avhandlas i kommunfullmäktige. Vi noterar dock att 

kommunens resultat visar kraftiga överskott, vilket är, mot bakgrund av de senaste årens 

ekonomiska anpassningar, närmast ett hån mot stadens unga och äldre som påverkats 

negativt. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 86 Årsredovisning Kommunfullmäktige 2021



Borås 
2022-03-07 

Kommunstyrelsen 
KC1 samt KC3 

Årsredovisning 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna återkommer med våra synpunkter, förslag och kritik i samband med 

att kommunens årsredovisning avhandlas i kommunfullmäktige. Vi noterar dock att 

kommunens resultat visar kraftiga överskott, vilket är, mot bakgrund av de senaste årens 

ekonomiska anpassningar, närmast ett hån mot stadens unga och äldre som påverkats 

negativt. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 88 Årsredovisning Kommunstyrelsen 2021
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KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 
1(5) 

Datum 
2022-03-07 

Instans 
Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Revidering av Borås Stads styr- och ledningssystem 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
1. Borås Stads reviderade styr- och ledningssystem antas med följande

att på sidan 8 under rubriken Uppdrag från fullmäktige lägga till ”I det
fall en nämnd ger verksamheten uppdrag som inte hanteras inom
budgetprocessen behöver nämnden ange vilka resurser som kan tas i
anspråk för uppdragets genomförande. Kommunstyrelsen ansvarar för
att ange riktlinjer för hur uppdragen ska handläggas och följas upp.”

Sammanfattning 
Oktober 2017 till och med januari 2019 deltog Borås Stad i Sveriges 
Kommuner och Landstings projekt ”Förenklat och effektivare styrsystem”. De 
utvecklingsområden inom styrning och ledning som Borås Stad definierade i 
ansökan var målkonflikter, formuleringar, detaljstyrning och brist på analys. 
Slutsatsen från projektet var att Borås Stad behöver gå mot en tillitsbaserad 
styrning.  

Sedan dess har ett förslag på reviderat styr- och ledningssystem arbetats fram 
tillsammans med förtroendevalda, fackliga, bolagsstyrelser och tjänstepersoner 
inom Borås Stad.  Förslaget har skickats på remiss till Borås Stads nämnder, 
bolag och partigrupper. Utifrån de inkomna remissvaren har slutgiltigt förslag 
på styr- och ledningssystem sammanställts.  

Ärendet i sin helhet 
Bakgrund  
Under perioden oktober 2017 till och med januari 2019 deltog Borås Stad i 
Sveriges Kommuner och Landstings projekt ”Förenklat och effektivare 
styrsystem”. De utvecklingsområden inom styrning och ledning som Borås Stad 
definierade i ansökan var målkonflikter, formuleringar, detaljstyrning och 
brist på analys. Slutsatsen från projektet var att Borås Stad behöver gå mot en 
tillitsbaserad styrning.  

Sedan dess har ett förslag på reviderat styr- och ledningssystem arbetats fram 
tillsammans med förtroendevalda, fackliga, bolagsstyrelser och tjänstepersoner 

Bilaga till § 89 Revidering av Borås Stads styr- och ledningssystem
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inom Borås Stad.  Förslaget har skickats på remiss till Borås Stads nämnder, 
bolag och partigrupper. Utifrån de inkomna remissvaren har slutgiltigt förslag 
på styr- och ledningssystem sammanställts.  
 
2019-05-06 fattade Kommunstyrelsen beslut om att revidera Borås Stads styr- 
och ledningssystem i riktning mot tillitsbaserad styrning så att  

• det fokuserar på verksamhetens syfte och boråsarnas behov,  
• varje beslutsnivå kan stimulera samverkan och helhetsperspektiv,   
• förutsättningar skapas för självständiga, trygga och ansvarsfulla 

medarbetare som tar initiativ till utveckling och samarbete över de 
traditionella gränserna.  

 
 

Förändringar i styr-och ledningssystemet  
De huvudsakliga förändringarna som gjorts är under följande rubriker:  
  

• Grundläggande styrprinciper  
• Borås Stads uppdrag  
• Borås Stads styrmodell, se särskilt matrisen för fokusområden  
• Medborgarbudget  
• Nämndens och styrelsens budget  
• Dialog som styrmodell  
• Uppdragsdialog  

  
Till styr-och ledningssystemet kommer även mer detaljerade 
tillämpningsanvisningar att tas fram.  
 
Styr-och ledningssystemet har varit på remiss hos samtliga nämnder, bolag och 
politiska partier. Majoriteten av remissinstanserna som valt att svara har 
tillstyrkt.  
 
Samtliga synpunkter finns i remissammanställningen. Nedan kommer 
synpunkter som många remissinstanser har haft och synpunkter som har 
inneburit förändringar i styr-och ledningssystemet.  
 
Kommunstyrelsen har efter remissen också gjort förtydliganden i styr- och 
ledningssystemet och lagt till förtydligande årshjul för uppföljnings och 
planeringsprocessen istället för flödesbilden. Grunduppdraget och 
fokusområden har förtydligats genomgående genom dokumentet.  
Dispositionen har setts över i uppföljningsdelen.  
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Synpunkter från remissinstanserna 
 
Flera remissinstanser ser positivt på möjligheten att arbeta med en 
medborgarbudget men påpekar också det behövs instruktioner kring hur 
nämnderna konkret ska arbeta med detta. 
 
Bedömning: Medborgarbudgeten kommer att förtydligas mer i 
tillämpningsanvisningarna och/eller i de styrdokument som hanterar 
medborgarinflytande.  
 
Det saknas en koppling till välfärdsbokslutet i styr- och ledningssystemet anser 
några remissinstanser. 
 
Bedömning: Välfärdsbokslutet är ett planeringsunderlag bland många. Det är 
svårt att särskilja välfärdsbokslutet ifrån andra planeringsunderlag som till 
exempel Agenda 2030 där alla förvaltningar och bolag vid alla beslut och i allt 
sitt arbete ska utgå från att målen i Agenda 2030 uppfylls.  
 
Flera nämnder ifrågasätter 10- dagars uppföljningen och skulle vilja ta bort den. 
 
Bedömning: 10-dagarsrapporten är en kortfattad rapport från förvaltningarna 
till Stadsledningskansliet i syfte att få en snabb och kontinuerlig uppföljning av 
ekonomi och verksamhetskritiska nyckeltal. Rapporten är skräddarsydd för ett 
centralt uppföljningsbehov och Kommunstyrelsens uppsiktsplikt.  
 
Flera nämnder tar upp att de vill ha en tydligare definitioner av framförallt 
grunduppdraget men även andra nyckelbegrepp som förekommer i styr-och 
ledningssystemet.  
 
Bedömning: Definitionen av grunduppdraget kompletteras i styr-och 
ledningssystemet under rubriken Borås Stads uppdrag. Utvecklingsuppdrag är 
struket ur styr-och ledningssystemet. Övriga definitioner kommer det finnas 
närmare beskrivningar av i tillämpningsanvisningarna.  
 
Flera nämnder har haft synpunkter på hur prioriteringar ska göras och hur 
nämnderna ska förhålla sig till fokusområdena. 
 
Bedömning: Prioriteringar gör Kommunfullmäktige i budgeten och 
uppdragsdialogen är en viktig del i beredningen. Det praktiska arbetet kommer 
att tydliggöras i tillämpningsanvisningarna.  
 
Flera nämnder anser att det Kommunfullmäktige också borde tydliggöra 
finansiering vid uppdrag utanför budgeten. 
 
Bedömning: Kommunstyrelsen anser att styr-och ledningssystemet inte bör 
inskränka på Kommunfullmäktiges beslut när det gäller uppdragen.  
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Individ-och familjeomsorgsnämnden anser att Borås Stads 
resursfördelningsmodell utgör en ofullständig modell för alla nämnder. T.ex. 
saknar nämnden någon form av fördelningsnyckel utifrån förändrade behov 
och volymutveckling i samhället. 
 
Bedömning: Frågan är prövad utan att någon objektiv och opåverkbar variabel 
som speglar målgruppens efterfrågebehov på ett rimligt sätt hittats för Individ-
och familjeomsorgsnämnden och Sociala omsorgsnämnden. Budgeten för 
Individ-och familjeomsorgsnämnden och Sociala omsorgsnämnden bygger 
även fortsättningsvis på utredd/bedömd volymutveckling. I styr-och 
ledningssystemet görs ett förtydligande kring att det finns nämnder som har 
andra parametrar att ta hänsyn till.  
 
Vård-och äldrenämnden anser att det är otydligt hur dialog ska användas som 
styrmedel. 
 
Bedömning: Ändring görs i styr-och ledningssystemet så att det framgår att 
dialog är en modell för samtal och inte ett styrmedel.  
 
Andra synpunkter berör långsiktigheten i budgeten som kommit in från många 
remissinstanser, likaså innehållsfrågor kring dialogerna och utformningen av 
fokusområdena.  
 
Bedömning: Mer detaljerade innehållsfrågor kommer att beskrivas i 
tillämpningsanvisningarna.  
 
Förskolenämnden föreslår att i figuren som föreställer Borås Stads Uppdrag ska 
stå utbildning istället för skola.  
 
Bedömning: Figuren har ändrats efter synpunkten. 
 
Vård-och äldrenämnden anser att det bör framgå att det är upp till respektive 
nämnd att ange hur ofta månadsuppföljningarna ska rapporteras. 
 
Bedömning: I styr-och ledningssystemet har ett förtydligande gjorts att 
nämnderna själva får bestämma frekvensen på månadsuppföljningarna, förutom 
de obligatoriska i april och augusti. 
 
Förtydligande har gjorts i rubriken övriga uppföljningar efter Vård-och 
äldrenämndens kommentar kring vad som menas med centrala uppföljningar.  
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Beslutsunderlag 
1. Borås Stads styr- och ledningssystem 
2. Remissammanställning  
   

Samverkan 
CSG 2022-02-24 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Samtliga nämnder och bolag 

 
 
 
Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
 



Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2022-03-07: 

KC4: Revidering av Borås Stads styr- och ledningssystem 

Eftersom uppdragsdialogerna ges en viktig roll i det budgetberedande arbetet och det med 
representanter i kommunstyrelsen avses programansvariga kommunalråd anser Vänsterpartiet att 
det är viktigt att vi i programmet tydliggör hur partier utan kommunalråd ges insyn i dessa. 

Med anledning av ovanstående föreslår vi att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

- Att Borås Stads reviderade styr- och ledningssystem antas med nedanstående tillägg:

o På s. 10 under rubriken ”Uppdragsdialog vår” lägga till: ”Vid uppdragsdialogerna förs
minnesanteckningar som sedan anmäls till kommunstyrelsen.”

o På s. 10 under rubriken ”Uppdragsdialog höst” lägga till: ”Vid dessa förs
minnesanteckningar som sedan anmäls till kommunstyrelsen.”

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg 

Bilaga till § 89 Revidering av Borås Stads styr- och ledningssystem



 Borås Stad 
Kommunstyrelsen 

2022-03-07 
Initiativärende 

Inventera humanitärt stöd till det ukrainska folket 

Återigen hemsöks vår europeiska kontinent av krig. Rysslands aggression tvingar nu tusentals familjer 

på flykt. Hem står i ruiner, människor ligger döda på gatorna och sårade är i stort behov av vård på 

grund av Putins oförsvarliga illdåd. 

Behoven är stora och akuta i denna svåra stund och vi bör alla fråga oss själv på vilket sätt vi kan bistå 

ett folk i nöd –så även Borås Stad. Sverigedemokraterna anser att kommunen bör göra en 

inventering av möjligt humanitärt stöd som skulle kunna skickas till att hjälpa det ukrainska folket. 

Vår kommun bör omgående undersöka om det finns material av olika slag i våra verksamheter som 

kan avvaras och vara till gagn. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen besluta, 

Att Kommunstyrelsen uppdrar Stadsledningskansliet att omgående påbörja en inventering 

av möjligt humanitärt stöd som skulle kunna skickas till stöd för det ukrainska folket. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 91 Initiativärende: Inventera humanitärt stöd till det ukrainska folket



Initiativärende till Kommunstyrelsens sammanträde 2022-03-07: 

Initiativärende: Stadens beredskap för att ta emot flyktingar från 
Ukraina 

Rysslands folkrättsvidriga invasion av Ukraina har satt den europeiska säkerhetsordningen ur spel och 
innebär drastiska konsekvenser för den ukrainska civilbefolkningen. I ljuset av denna tragedi är 
omvärldens solidaritet med det ukrainska folket av avgörande betydelse. 

Enligt FN:s flyktingorganisation UNHCR, flydde en miljon ukrainare sitt hemland under krigets första 
vecka. Därtill kommer de personer som har tvingats lämna sina hem och hemorter men fortfarande 
är på flykt inom landets gränser. Under föregående vecka fattade EU beslut om att aktivera en 
nödlag – med stöd i det så kallade massflyktsdirektivet – för att snabbt kunna ta emot ett stort antal 
ukrainska flyktingar i EU:s medlemsländer. Genom detta får flyktingarna snabbt rätt till 
uppehållstillstånd, arbetstillstånd och tillgång till hälsovård och utbildning. 

Kriget i Ukraina och civilbefolkningens lidande kommer leda till att ukrainska medborgare söker en 
fristad i Borås. Vänsterpartiets hållning är att våra dörrar ska stå öppna för den som flyr krigets fasor. 

Med anledning av detta föreslås kommunstyrelsen besluta: 

- Att kommunstyrelsen på sammanträdet 2022-03-21 ges en dragning om vilken beredskap
Borås Stad har för att ta emot flyktingar från Ukraina samt vilka åtgärder för att öka
beredskapen för detta som har vidtagits sedan krigets utbrott.

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg 

Bilaga till § 92 Initiativärende: Stadens beredskap för att ta emot flyktingar från Ukraina
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SVAR PÅ MOTION 
Sida 

1(3) 

Datum 

2022-03-07 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS  2020-00195 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Ann-Charlotte Blomqvist (SD): 

Etablering av hospice/separat vårdenhet för palliativ 

vård 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Kommunfullmäktige bifaller motionen, samt uppdrar Vård- och äldrenämnden 

att se över möjligheterna att kommunen i samverkan med Västra 

Götalandsregionen upprättar en stiftelse med syfte att driva ett hospice i 

kommunen.     

Sammanfattning 

Ann-Charlotte Blomqvist har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-02-

19 lämnat in förslaget att uppdra åt Vård- och äldrenämnden att ta initiativ till 

att erbjuda Hospice boende, alternativt ett separat boende för palliativ vård i 

enlighet med motionens intentioner.          

Motionen har skickats på remiss till Sociala Omsorgsnämnden, Vård- och 

omsorgsnämnden samt till Centrala Funktionshinderrådet och Centrala 

pensionärsrådet. 

Kommunstyrelsen konstaterar att motionens högt ställda kvalitetskrav på 

vården i livets slutskede ej genomförs i tillräcklig omfattning, och revideras 

kontinuerligt föreslår Kommunstyrelsen att Fullmäktige avslår motionen.  

Kommunstyrelse ser ett behov av att ytterligare stärka den palliativa vården och 

föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen, samt uppdra Vård- och 

äldrenämnden att se över möjligheterna att kommunen i samverkan med Västra 

Götalandsregionen upprättar en stiftelse med syfte att driva ett hospice i 

kommunen.      

Ärendet i sin helhet 

Ann-Charlotte Blomqvist har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-02-

19 lämnat in förslaget att uppdra åt Vård- och äldrenämnden att ta initiativ till 

att erbjuda Hospice boende, alternativt ett separat boende för palliativ vård i 

enlighet med motionens intentioner. Intentionerna i motionen är att det ska 

finnas ett alternativ till existerande vård eftersom den vård som förekommer i 

hemmet kan vara belastande. Vården på korttidsboende präglas av starkt tryck 

Bilaga till § 99 Svar på motion av Ann-Charlotte Blomqvist (SD): Etablering av hospice/separat vårdenhet för 
palliativ vård
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på verksamheterna att vara effektiva. Patienter som närmar sig livets slutskede 

behöver en god miljö i avskildhet och ro. I motionen nämns de existerande 

enheterna men motionären menar det ska till ytterligare enhet eftersom det 

arbete som förvaltningarna hänvisar till inte lever upp till god miljö och 

avskildhet.        

Motionen har skickats på remiss till Centrala Funktionshinderrådet, Centrala 

pensionärsrådet, Sociala Omsorgsnämnden och Vård- och omsorgsnämnden.  

Båda nämnderna är överens om att de inte ser något behov av ett hospice 

eftersom förvaltningarna utvecklar och kvalitetssäkrar processen för kvalitativ 

vård på de enheter som existerar. Centrala pensionärsrådet avstår från att till- 

eller avstyrka motionen och Centrala funktionshinderrådet tillstyrker remissen. 

2007 gav dåvarande regering ett uppdrag till Socialstyrelsen att ta fram ett 

nationellt kunskapsstöd för god palliativ vård (S2007/449/HS). Uppdraget gavs 

för att regeringen såg att vård i livets slutskede inte var jämlik över landet. 

Socialstyrelsen började samla uppgifter och 2013 kom ett ”Nationellt 

kunskapsstöd för god palliativ vård i livets slutskede”. Detta kunskapsstöd ska 

stödja vårdgivarna att utveckla den palliativa vården, underlätta uppföljning och 

kvalitetssäkring samt tillgodose en likvärdig vård för patienterna. 

En god palliativ vård utgår från de fyra hörnstenarna symtomlindring, 

multiprofessionellt samarbete, kommunikation och relation samt stöd till 

närstående. Kunskapsstödet bildar grunden för det arbete som Borås Stad gör 

tillsammans med regionen i både hem och på en avdelning på enheten 

Sörmarksgatan 207. Både Sociala omsorgsförvaltningen och Vård- och 

äldreförvaltningen arbetar utifrån en process som färdigställdes under hösten 

2019 och påbörjade implementeringen under våren 2020 på de existerande 

enheterna. Implementeringen är genomförd och kommer att revideras under 

mars 2022. Till detta kan nämnas att nya eller ytterligare enheter inte 

nödvändigtvis skapar den lugn och avskildhet som motionären eftersträvar. 

Kommunstyrelse ser dock ett behov av att ytterligare stärka den palliativa 

vården och föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen, samt uppdra 

Vård- och äldrenämnden att se över möjligheterna att kommunen i samverkan 

med Västra Götalandsregionen upprättar en stiftelse med syfte att driva ett 

hospice i kommunen.       

 

Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen kan konstatera att eftersom motionens intentioner att ha en 

hög kvalitet på vården i livets slutskede genomförs och revideras regelbundet 

föreslår Kommunstyrelsen att Fullmäktige avslår motionen.  

Kommunstyrelsen anser att kommunen i större omfattning ska prioritera att ge 

denna grupp människor i livets slutskede en vård som utmärks av 

professionalism, hänsyn, empati, integritet och respekt. Att som motionären 

föreslår särskilja vård för svårt sjuka i livets slutskede från rehabilitering och 
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utredningsfall av personer som inte är döende, skapar bättre förutsättningar att 

nå dessa kvalitetskrav. 

Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige bifalla motionen, samt 

uppdra Vård- och äldrenämnden att se över möjligheterna att kommunen i 

samverkan med Västra Götalandsregionen upprättar en stiftelse med syfte att 

driva ett hospice i kommunen. 

 

Beslutsunderlag 

1. Motion: Etablering av hospice/separat vårdenhet för palliativ vård, 2020-02-

19 

2. Yttrande över motion av Ann-Charlotte Blomqvist (SD) : Etablering av 

hospice/separat vårdenhet för palliativ vård från Sociala omsorgsnämnden, 

2020-06-12 

3. Yttrande över motion av Ann-Charlotte Blomqvist (SD) : Etablering av 

hospice/separat vårdenhet för palliativ vård från Vård- och äldrenämnden, 

2020-09-24 

4. Yttrande över motion av Ann-Charlotte Blomqvist (SD) : Etablering av 

hospice/separat vårdenhet för palliativ vård från Centrala funktionshinderrådet, 

2022-02-02 

5. Yttrande över motion av Ann-Charlotte Blomqvist (SD) : Etablering av 

hospice/separat vårdenhet för palliativ vård från Centrala pensionärsrådet, 

2022-02-16   

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, Kommunstyrelsen 

    

 



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2022-03-07: 

KU4: Hemlöshetskartläggning 2021 

Vänsterpartiet ser med oro på det faktum att många boråsare befinner sig i hemlöshet. 
Vänsterpartiet har tidigare i motioner lagt fram förslag på åtgärder för att komma åt denna 
problematik – tyvärr har kommunfullmäktige röstat nej till våra förslag. Vi ser fram emot att 
programmet mot hemlöshet kommer att revideras och kommer i den processen att återkomma med 
förslag på hur hemlösheten kan minska. 

I tillägg till detta vill vi lyfta fram betydelsen av att stadens arbete gentemot personer i akut 
hemlöshet (situation 1) utvecklas. I individ- och familjeomsorgsnämnden har Vänsterpartiet tagit 
initiativ till att akutboendet på Badhusgatans öppettider förlängs, så att personer i hemlöshet kan 
vistas där en större del av dygnets timmar. Vi har också lyft fram betydelsen av att socialtjänsten har 
ett uppsökande arbete gentemot denna målgrupp för att man snabbt ska kunna identifiera vilka 
åtgärder samhället kan vidta för att ge den enskilde stöd i hans eller hennes svåra situation. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg 

Bilaga till § 100 Hemlöshetskartläggning 2021 



Borås 
2022-03-07 

Kommunstyrelsen 
KU4. Hemlöshetskartläggning 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna noterar skrivelsen att hemlöshetskartläggningen visar på att den akuta 

hemlösheten i Borås ”ligger stabilt och har inte ökat trots att befolkningsmängden ökat”. 

Sverigedemokraterna vill påminna den styrande konstellationen i Borås om det utbredda 

skuggsamhälle som existerar i Borås, där många individer undanhåller sig kontakt med 

svenska myndigheter och kommunen. Detta medför en oerhört utmanande uppgift att 

kartlägga den faktiska hemlösheten, när många individer som inte har rätt att upprätthålla 

sig i Sverige gör detta genom svarta kontrakt, vänner och familj. 

Vidare noterar Sverigedemokraterna att arbetet med att revidera hemlöshetskartläggningen 

är en förändring som vi ser som positiv, än dock sen att genomföra. Vi har vid tidigare 

tillfällen poängterat att kartläggningarna är bristande samt att rapporten saknar analytiska 

inslag kring hur hemlösheten kan motverkas.  

Vi emotser en positiv förändring i linje med vår tidigare kritik. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 100 Hemlöshetskartläggning 2021
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Datum 
2022-03-07 

Instans 
Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Uppföljning av Samarbetsuppdrag boendeprocessen - 
Förslag till ansvarsfördelning och process kring 
sociala bostäder  

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Uppföljningen av samarbetsuppdraget boendeprocessen godkänns.      

Kommunstyrelsen ges uppdraget att vara en part i arbetet med sociala 
boendefrågor.    

Sammanfattning (Ärendet i sin helhet) 
Kommunstyrelsen fick fortsatt uppdrag utifrån sin uppsiktsplikt att göra en 
uppföljning kring hur arbetet med sociala bostäder bedrivits av 
Kommunfullmäktige 2020-12-20 § 177. Uppföljningen skulle lämnas till 
Kommunfullmäktige under hösten 2021.  Vid förra uppföljningen hade inte 
Arbetslivsnämnden och Individ-och familjeomsorgsnämnden satt igång med 
arbetet och därför beslöt Kommunfullmäktige om ytterligare en uppföljning. 

Bakgrunden till denna uppföljning är att Kommunstyrelsen ansåg att det 
behövdes göra en uppföljning av implementering av den nya processen då det 
bland annat behövdes ta fram nya rutiner och arbetssätt för olika aktiviteter i 
processen. Likaså fanns det en osäkerhet kring hur många som skulle söka och 
bli berättigade ett socialt kontrakt då Individ-och familjeomsorgsnämnden tagit 
över alla ansökningar.  

Sammanfattningsvis anser nämnderna att den nya processen har lett till att det 
blir en väg in både för brukare och hyresvärdar/bostadsbolag i kontakten med 
Borås stads förvaltningar kring andrahandslägenheter och bostadsanskaffning. 
Nämnderna och förvaltningarna får på detta vis en bättre helhetsbild av 
behovet och hanteringen av sociala kontrakt.  

Individ- och familjeomsorgsnämnden kommer under 2022 starta upp arbetet 
med Revidering av programmet mot hemlöshet. Det finns ett behov av att 
utveckla programmet utifrån det som framkommit i hemlöshetskartläggningar 
samt återkoppling sociala boendeprocessen. 

Bilaga till § 102 Uppföljning av Samarbetsuppdrag boendeprocessen - Förslag till ansvarsfördelning och process 
kring sociala bostäder
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Ärendet i sin helhet 
Kommunstyrelsen fick fortsatt uppdrag utifrån sin uppsiktsplikt att göra en 
uppföljning kring hur arbetet med sociala bostäder bedrivits av 
Kommunfullmäktige 2020-12-20 § 177. Uppföljningen skulle lämnas till 
Kommunfullmäktige under hösten 2021.  Vid förra uppföljningen hade inte 
Arbetslivsnämnden och Individ-och familjeomsorgsnämnden satt igång med 
arbetet och därför beslöt Kommunfullmäktige om ytterligare en uppföljning.  

Bakgrunden till denna uppföljning är att Kommunstyrelsen ansåg att det 
behövdes göra en uppföljning av implementering av den nya processen då det 
bland annat behövdes ta fram nya rutiner och arbetssätt för olika aktiviteter i 
processen. Likaså fanns det en osäkerhet kring hur många som skulle söka och 
bli berättigade ett socialt kontrakt då Individ-och familjeomsorgsnämnden tagit 
över alla ansökningar.  
 
Samordningsansvaret för sociala boendefrågor har Individ- och 
familjeomsorgsnämnden. För att kunna arbeta med frågor som rör hemlöshet 
och utestängning från bostadsmarknaden är det viktigt att skaffa sig en god 
överblick och god kännedom om bostadssituationen och situationen för 
människorna i kommunen. Socialstyrelsen publicerade i september 2021 en 
rapport ” Förebygga och motverka hemlöshet Analys och förslag för fortsatt 
arbete inom socialtjänsten” där den redovisar fungerande arbetssätt från 
kommuner runt om i Sverige. Där framhålls vikten av ett gott samarbete mellan 
socialtjänst och samhällsplaneringen samt vikten av stöd från 
kommunledningen. Kommunstyrelsen har en viktig roll i hemlöshetsarbetet 
och föreslås därför få ett ansvar att vara en part i arbetet med sociala 
boendefrågor. Som en följd av detta beslut kommer Kommunstyrelsen 
reglemente revideras. 

 
Arbetslivsnämnden och Individ-och familjeomsorgsnämnden har lämnat in 
samma uppföljning. Sammanfattningsvis anser nämnderna att den nya 
processen har lett till att det blir en väg in både för brukare och 
hyresvärdar/bostadsbolag i kontakten med Borås stads förvaltningar kring 
andrahandslägenheter och bostadsanskaffning. Nämnderna och förvaltningarna 
får på detta vis en bättre helhetsbild av behovet och hanteringen av sociala 
kontrakt. 

Antalet beviljade sociala kontrakt/boendesocial insats har stegvis ökat och 
antalet verkställda kontrakt uppgår för närvarande till 115 men siffran ökar 
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kontinuerligt. Innan Individ-och familjeomsorgsnämnden tog över alla 
ansökningar så var det totalt 92 beviljade sociala kontrakt. 

Nämnderna trycker på att målgruppen som ansöker om ett socialt kontrakt 
oftast har en komplex problematik, att det är svårt att få ett förstahandskontrakt 
även om hyresgästen har varit skötsam, och att behovet av differentierade hyror 
är stort.  

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att godkänna uppföljningen.  

Beslutsunderlag 
1. Uppföljning samarbetsuppdrag boendeprocessen från Arbetslivsnämnden 
2. Uppföljning av boendeprocessen från Individ-och familjeomsorgsnämnden
   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Arbetslivsnämnden 
2. Individ-och familjeomsorgsnämnden 
 
Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
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Datum 
2022-03-07 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00620 3.1.2.7 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Exploateringsavtal Morfeus 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet återremitteras till Stadsledningskansliet 

Kommunen tecknar exploateringsavtal med Willhem Borås Bostad V AB, 
Kommanditbolaget Morfeus samt Kommanditbolag Fastigheten Morfeus 7 
enligt upprättat förslag. Exploateringsavtalet reglerar fastighetsrättsliga och 
ekonomiska åtgärder för detaljplanens genomförande. 

Exploateringsavtalet villkoras av att beslut att anta detaljplanen för Morfeus 5 
med flera fattas senast under andra kvartalet 2022 och sedermera vinner laga 
kraft. I det fall att beslut om att anta detaljplanen inte fattats, som senast vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-22, ska kommunen avvakta med 
att anta detaljplanen tills exploateringsavtalet har omförhandlas.       

Sammanfattning  
Detaljplan för Centrum, Morfeus 5 med flera, beräknas kunna antas av 
Kommunfullmäktige i maj eller juni 2022. Ett exploateringsavtal har upprättats 
för att reglera detaljplanens genomförande.  

Avtalet ingås med Willhem Borås Bostad V AB som är exploatör samt 
Kommanditbolaget Morfeus och Kommanditbolag Fastigheten Morfeus 7 som 
äger fastigheter inom exploateringsområdet.  

Exploateringsområdet omfattar Knalletorget, delar av Lilla Brogatan och 
Stadsbron samt det område som föreslås för byggnation inom kvarteret 
Morfeus. Avtalet reglerar marköverlåtelse och bildande av servitut parterna 
emellan samt byggnation och finansiering av kommunaltekniska anläggningar 
inom exploateringsområdet. Avtalet reglerar dessutom exploatörens bidrag till 
finansiering av kapacitetshöjande trafikåtgärder i Brodalsmotet. 

Delar av Knalletorget ska byggas om för att anpassas till den planerade 
byggnationen inom kvarteret Morfeus. Lilla Brogatan ska byggas om från 
Hallbergsgatan i öster, förbi kvarteret Morfeus och över Stadsbron i väster. 
Ombyggnationen av Knalletorget och Lilla Brogatan beräknas kosta ca 6 700 
000 kronor.  

Bilaga till § 103 Exploateringsavtal Morfeus
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Exploateringsavtalet reglerar att exploatören ska bidra med 3 800 000 kronor 
till Knalletorget och Lilla Brogatan samt 1 051 500 kronor till kapacitetshöjande 
åtgärder i Brodalsmotet.    

I tidigare fas av detaljplanearbetet för Centrum, Morfeus 5 med flera har 
förslaget varit att medge en högre fastighet på platsen. Kommunstyrelsen anser 
att det inte skulle passa in i stadsbilden och menar därför att detaljplanen inte 
bör medge en sådan byggnadshöjd. Kommunstyrelsen beslutar därför att 
återremittera ärendet för att exploatörens bidrag ska anpassas till förändrad 
projektförutsättningar med en lägre byggnadshöjd. 

Ärendet i sin helhet 
Detaljplan för Centrum, Morfeus 5 med flera, beräknas kunna antas av 
Kommunfullmäktige i maj eller juni 2022. Ett exploateringsavtal har upprättats 
för att reglera detaljplanens genomförande. Avtalet ingås med Willhem Borås 
Bostad V AB som är exploatör samt Kommanditbolaget Morfeus och 
Kommanditbolag Fastigheten Morfeus 7 som äger fastigheter inom 
exploateringsområdet. Avtalet villkoras av att beslut att anta Detaljplanen fattas 
senast under andra kvartalet 2022 och sedermera vinner laga kraft. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra byggnation av ett högt hus inom 
fastigheterna Morfeus 5 och 7. Exploateringsområdet omfattar Knalletorget, 
delar av Lilla Brogatan och Stadsbron samt det område som föreslås för 
byggnation inom kvarteret Morfeus. 

Avtalet reglerar marköverlåtelse och bildande av servitut parterna emellan samt 
byggnation och finansiering av kommunaltekniska anläggningar inom 
exploateringsområdet. Avtalet reglerar dessutom exploatörens bidrag till 
finansiering av kapacitetshöjande trafikåtgärder i Brodalsmotet. Åtgärden ligger 
utanför exploateringsområdet.   

En liten del av fastigheten Morfeus 7 ska överföras till kommunens fastighet 
Innerstaden 1:1 för att utgöra en del av Knalletorget. Utrymmen för balkonger 
(3D-utrymmen) ska undantas från överlåtelsen. Kommunen ska upplåta ett 
servitutsutrymme under allmän platsmark, för den planerade byggnationens 
grundläggningskonstruktion. Ingen ersättning ska erläggas mellan parterna för 
marköverlåtelsen eller servitutsupplåtelsen. Exploatören svarar för 
lantmäterikostnader. 

Delar av Knalletorget ska byggas om för att anpassas till den planerade 
byggnationen inom kvarteret Morfeus. Bland annat ska Knalletorget höjas ca 
0,5 meter för att minska risken för översvämningar samt utformas för att 
förbättra tillgängligheten mellan Knalletorget, Lilla Brogatan och Stadsbron. 

Lilla Brogatan ska byggas om från Hallbergsgatan i öster, förbi kvarteret 
Morfeus och över Stadsbron i väster. Bland annat behöver gatan byggas om för 
att möta upp de planerade byggnadernas entréer som beräknas hamna högre än 
befintlig gatunivå. Ombyggnationen av Knalletorget och Lilla Brogatan 
beräknas kosta ca 6 700 000 kronor. 
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Trafikutredningar påvisar att kapaciteten i Brodalsmotet behöver förbättras om 
pågående och planerade exploateringsprojekt omkring Brodalsmotet ska kunna 
verkställas. Kommunstyrelsen har beslutat (2020-10-26 § 406) om en 
finansieringsmodell med innebörden att kapacitetshöjande trafikåtgärder i 
Brodalsmotet delvis ska finansieras genom medfinansiering från exploateringar.  

Exploateringsavtalet reglerar att exploatören ska bidra med 3 800 000 kronor 
till Knalletorget och Lilla Brogatan samt 1 051 500 kronor till kapacitetshöjande 
åtgärder i Brodalsmotet. Exploateringsbidraget ska betalas innan detaljplanen 
antas och ska intill dess de tas i anspråk för avsedda ändamål redovisas på 
särskilda konton hos kommunen för respektive projekt.  

Beslutsunderlag 
1. Exploateringsavtal 
2. Plankarta (granskningshandling) 
3. Översiktskarta   

Beslutet expedieras till 
1. Samhällsbyggnadsnämnden 
2. Tekniska nämnden 
3. Borås kommuns Parkerings AB 
4. maria.lejdebro@willhem.se 
 

 

 
Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson 
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Datum 

2022-03-07 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00620 3.1.2.7 

Exploateringsavtal Morfeus 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avstyrker föreslaget exploateringsavtal. 

Kommunstyrelsen uppmanar Samhällsbyggnadsnämnden att revidera förslaget 

inom detaljplanen med syfte att begränsa antalet våningar så att bebyggelse sher 

med stor försiktighet och tar hänsyn till omgivningen. Detta mot bakgrund av 

att placeringen av detaljplaneområdet är beläget i rutnätsstaden. 

Sammanfattning  

Detaljplan för Centrum, Morfeus 5 med flera, beräknas kunna antas av 

Kommunfullmäktige i maj eller juni 2022. Ett exploateringsavtal har upprättats 

för att reglera detaljplanens genomförande.  

Avtalet ingås med Willhem Borås Bostad V AB som är exploatör samt 

Kommanditbolaget Morfeus och Kommanditbolag Fastigheten Morfeus 7 som 

äger fastigheter inom exploateringsområdet.  

Exploateringsområdet omfattar Knalletorget, delar av Lilla Brogatan och 

Stadsbron samt det område som föreslås för byggnation inom kvarteret 

Morfeus. Avtalet reglerar marköverlåtelse och bildande av servitut parterna 

emellan samt byggnation och finansiering av kommunaltekniska anläggningar 

inom exploateringsområdet. Avtalet reglerar dessutom exploatörens bidrag till 

finansiering av kapacitetshöjande trafikåtgärder i Brodalsmotet. 

Då många av de frågor som omfattas i exploateringsavtalet, bland annat 

kapacitetshöjande åtgärder, påverkas kraftigt av fastigheternas volym anser 

Kommunstyrelsen att ärendet bör avslås. Vidare uppmanar Kommunstyrelsen 

samhällsbyggnadsnämnden att revidera förslaget inom detaljplanen med syfte 

att begränsa antalet våningar så att bebyggelse sker med stor försiktighet och tar 

hänsyn till omgivningen. Detta mot bakgrund av att placeringen av 

detaljplaneområdet är beläget i rutnätsstaden. 

Ärendet i sin helhet 

Detaljplan för Centrum, Morfeus 5 med flera, beräknas kunna antas av 

Kommunfullmäktige i maj eller juni 2022. Ett exploateringsavtal har upprättats 

för att reglera detaljplanens genomförande. Avtalet ingås med Willhem Borås 

Bostad V AB som är exploatör samt Kommanditbolaget Morfeus och 

Kommanditbolag Fastigheten Morfeus 7 som äger fastigheter inom 

Bilaga till § 103 Exploateringsavtal Morfeus
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exploateringsområdet. Avtalet villkoras av att beslut att anta Detaljplanen fattas 

senast under andra kvartalet 2022 och sedermera vinner laga kraft. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra byggnation av ett högt hus inom 

fastigheterna Morfeus 5 och 7. Exploateringsområdet omfattar Knalletorget, 

delar av Lilla Brogatan och Stadsbron samt det område som föreslås för 

byggnation inom kvarteret Morfeus. 

Avtalet reglerar marköverlåtelse och bildande av servitut parterna emellan samt 

byggnation och finansiering av kommunaltekniska anläggningar inom 

exploateringsområdet. Avtalet reglerar dessutom exploatörens bidrag till 

finansiering av kapacitetshöjande trafikåtgärder i Brodalsmotet. Åtgärden ligger 

utanför exploateringsområdet.   

En liten del av fastigheten Morfeus 7 ska överföras till kommunens fastighet 

Innerstaden 1:1 för att utgöra en del av Knalletorget. Utrymmen för balkonger 

(3D-utrymmen) ska undantas från överlåtelsen. Kommunen ska upplåta ett 

servitutsutrymme under allmän platsmark, för den planerade byggnationens 

grundläggningskonstruktion. Ingen ersättning ska erläggas mellan parterna för 

marköverlåtelsen eller servitutsupplåtelsen. Exploatören svarar för 

lantmäterikostnader. 

Delar av Knalletorget ska byggas om för att anpassas till den planerade 

byggnationen inom kvarteret Morfeus. Bland annat ska Knalletorget höjas ca 

0,5 meter för att minska risken för översvämningar samt utformas för att 

förbättra tillgängligheten mellan Knalletorget, Lilla Brogatan och Stadsbron. 

Lilla Brogatan ska byggas om från Hallbergsgatan i öster, förbi kvarteret 

Morfeus och över Stadsbron i väster. Bland annat behöver gatan byggas om för 

att möta upp de planerade byggnadernas entréer som beräknas hamna högre än 

befintlig gatunivå. Ombyggnationen av Knalletorget och Lilla Brogatan 

beräknas kosta ca 6 700 000 kronor. 

Trafikutredningar påvisar att kapaciteten i Brodalsmotet behöver förbättras om 

pågående och planerade exploateringsprojekt omkring Brodalsmotet ska kunna 

verkställas. Kommunstyrelsen har beslutat (2020-10-26 § 406) om en 

finansieringsmodell med innebörden att kapacitetshöjande trafikåtgärder i 

Brodalsmotet delvis ska finansieras genom medfinansiering från exploateringar.  

Då många av de frågor som omfattas i exploateringsavtalet, bland annat 

kapacitetshöjande åtgärder, påverkas kraftigt av fastigheternas volym anser 

Kommunstyrelsen att ärendet bör avslås. Vidare uppmanar Kommunstyrelsen 

samhällsbyggnadsnämnden att revidera förslaget inom detaljplanen med syfte 

att begränsa antalet våningar så att bebyggelse sker med stor försiktighet och tar 

hänsyn till omgivningen. Detta mot bakgrund av att placeringen av 

detaljplaneområdet är beläget i rutnätsstaden. 

Beslutsunderlag 

1. Exploateringsavtal 

2. Plankarta (granskningshandling) 
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3. Översiktskarta   

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden 

2. Tekniska nämnden 

3. Borås kommuns Parkerings AB 

4. maria.lejdebro@willhem.se 

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Datum 

2022-03-07 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00441 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Mattias Karlsson (M) och Annette 

Carlson (M): Tillåt Borås Stads bostadsbolag ta Gröna 

lån 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Motionen bifaller motionen.     

Sammanfattning 

Mattias Karlsson (M) och Annette Carlson (M) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2020-05-14 lämnat in förslaget att möjliggöra för kommunens 

bostadsbolag att ta upp gröna lån samt kunna dra nytta av den lägre räntan på 

dessa lån i de fall räntan är lägre än för motsvarande alternativ på 

lånemarknaden.          

Motionen har inte skickats på remiss.  

Kommunstyrelsen gör bedömningen att det finns skäl att tillåta individuella 

bedömningar från fall till fall, varvid en bedömning ska ske i samråd med 

Kommunstyrelsen.  

Ärendet i sin helhet 

Mattias Karlsson (M) och Annette Carlson (M) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2020-05-14 lämnat in förslaget att möjliggöra för kommunens 

bostadsbolag att ta upp gröna lån samt kunna dra nytta av den lägre räntan på 

dessa lån i de fall räntan är lägre än för motsvarande alternativ på 

lånemarknaden.          

Motionen har inte skickats på remiss. 

Enligt Kommunfullmäktiges riktlinjer för finansverksamheten § 126 2019-06-19 

samt Kommunstyrelsens regler för finansverksamheten § 125 2019-05-20 är det 

övergripande målet för finansverksamheten att medverka till en god ekonomisk 

hushållning genom att: 

- tillgodose verksamhetens behov av finansiering

- säkerställa betalningsförmågan och trygga tillgången på kapital

- eftersträva bästa möjliga finansnetto

Bilaga till § 104 Svar på motion av Mattias Karlsson (M) och Annette Carlson (M): Tillåt Borås Stads bostadsbolag 
ta Gröna lån
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- effektivisera och utnyttja stordriftsfördelar inom upplåning, 

kapitalflöden, likviditetshantering, betalningsrutiner och övriga 

finansiella tjänster 

Internbankens uppgift är att svara för samordning, planering och förvaltning av 

hela kommunkoncernens likviditet och likviditetsplaneringen görs genom att 

samordna kapitalströmmar i kommunkoncernen för att på så vis sänka 

räntekostnader genom effektiva betalningsrutiner och framför allt god 

likviditetsplanering. 

Enligt beslutade regler ska all upplåning inom kommunkoncernen samordnas 

genom internbanken och upplåning ska i möjligaste mån ske så att enskilda 

belopp inte understiger 100 miljoner kronor, oftast uppgår posterna till 200-500 

miljoner kronor åt gången. Kommunstyrelsen har ett helhetsansvar för 

upplåning som inkluderar ränte- och kapitalbindning. Rutinen för upplåning 

inom kommunkoncernen innebär att internbanken upplånar större poster 

samlat för kommunkoncernen för att ha bättre förutsättningar för en effektiv 

likviditetsplanering. Ett resultat av detta blir att bolagen får möjlighet att 

successivt nyttja och ta i anspråk av den tidigare beviljade krediten på sitt 

koncernkonto i takt med att fakturor betalas och upplåningsbehov uppstår. 

Genom denna rutin undviker kommunkoncernen överlikviditet och utlåningen 

till bolagen motsvarar bolagens verkliga behov. 

Borås Stads externa upplåning uppgick per 2020-06-30 till 9,3 miljarder kronor, 

varav tre miljarder kronor utgörs av så kallade gröna lån. Det genomförs 

fortsatt ett arbete löpande tillsammans med bolagen inom koncernen för att 

identifiera gröna tillgångar som kan vara till grund för så kallade gröna lån. Det 

är av stort värde att öka andelen gröna lån då det är en hållbar lösning som 

dessutom för närvarande ger något lägre räntor. Att låna grönt innebär dock en 

ökad administration i form av uppföljningar och återrapportering för respektive 

bolag vars gröna tillgångar ligger till grund för den gröna finansieringen. 

Kommunstyrelsen gör bedömningen att det därför är rimligt att reducera det 

administrativa pålägget för bolag vars tillgångar är till grund för den gröna 

upplåningen. 

Kommunstyrelsen gör bedömningen att det finns skäl att tillåta individuella 

bedömningar från fall till fall, varvid en bedömning ska ske i samråd med 

Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-09-06 

2. Motion Tillåt Borås Stads bostadsbolag ta Gröna lån, 2020-05-14 

  

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. mattias2.karlsson@politiker.boras.se 

2. annette.carlson@boras.se 
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För Sverigedemokraterna, 
 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SKRIVELSE 
Sida 

1(2) 

Datum 

2022-03-07 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2017-00438 214 

Granskningsyttrande nummer 2 över detaljplan för 

Byttorp, del av Byttorp 3:1 (Fjällgatan) 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen anser att planbeskrivningen bör förtydligas i avseende hur 

bebyggelsens utformning är anpassad till sin omgivning. Vidare anser 

Kommunstyrelsen att förslaget omfattar fastigheter med för stora volymer, 

beaktat dess placering och kringliggande bebyggelse. Kommunstyrelsen 

tillstyrker planförslaget under förutsättning att synpunkterna beaktas.  

Ärendet i sin helhet 

Planens syfte är att skapa en byggrätt för bostadsändamål och utöka gatan för 

att möjliggöra en rondell samt säkerställa kompensationsåtgärder som en 

konsekvens av exploateringen. Den nya bebyggelsen i området ska utföras med 

hög arkitektonisk kvalitet som samspelar med området. 

Planen avser att möjliggöra utbyggnad av två nya punkthus för bostadsändamål, 

i det befintliga naturområdet, med varierande höjder på varje byggnad från 7 

våningar upp till 9 våningar. 

Eftersom terrängen i området är kuperat ska bottenvåningen anpassas till 

terrängen och utformas med varsamhet till det befintliga naturområdet. Vilket 

innebär att byggnaden ska följa terrängen för att skapa en så naturlig övergång 

som möjligt. 

Kommunstyrelsen anser att planbeskrivningen bör förtydligas i avseende hur 

bebyggelsens utformning är anpassad till sin omgivning. Vidare anser 

Kommunstyrelsen att förslaget omfattar fastigheter med för stora volymer, 

beaktat dess placering och kringliggande bebyggelse. Kommunstyrelsen 

tillstyrker planförslaget under förutsättning att synpunkterna beaktas.  

Beslutsunderlag 

1. Underrättelse inför Granskning 2, BN2017-634, 2022-01-27

2. Planbeskrivning, 2022-01-27

3. Plankarta, 2022-01-27

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se

Bilaga till § 108 Detaljplan för Byttorp, del av Byttorp 3:1 (Fjällgatan)

mailto:detaljplanering@boras.se
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För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 



Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl

SVAR PÅ MOTION 
Sida 
1(3) 

Datum 
2022-03-07 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2015-00498 
531 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Ulrik Nilsson (M) angående 
kollektivtrafik - pendling och arbetsresor 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen är besvarad.  

Kommunstyrelsen får i uppdrag att verka för att underlätta kombinationsresor 
bil/buss genom en hållplats för linje 100 som har en närbelägen 
pendelparkering. 

Ärendet i sin helhet 
Ulrik Nilsson (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-06-16 
lämnat in förslaget att underlätta för kombinationsresor bil-buss. Det borde 
finnas någon hållplats i Borås på linjen som har en närbelägen 
pendlingsparkering 

För att underlätta för kombinationsresor bil-buss borde det finnas någon 
hållplats i Borås på 100- linjen som har en närbelägen pendlingsparkering. En 
lämplig placering av en sådan borde vara i Viaredsområdet. När den nya 27:an 
är klar vore korset Rv40/27 bra. Dit är det lätt att ta sig med bil från Borås 
liksom från orter längs med Rv 41 och Rv27. 2.  

Möjligheten att resa kollektivt till Landvetter flygplats från Borås är begränsade. 
En lösning vore att några 100-turer (kanske en per timma) stannade antingen 
vid Landvettermotet eller Landvetter Resecentrum och att man där kunde 
ansluta till flygbussen från Göteborg.  

Det borde även övervägas ett biljettsamarbete mellan linje 100 och 
Flygbussarna. 

Motionären föreslår därför Kommunfullmäktige besluta: 

- Att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att verka för underlättade
kombinationsresor bil/buss genom en hållplats för linje 100 som har en
närbelägen pendlingsparkering.

Bilaga till § 109 Svar på motion av Ulrik Nilsson (M) angående kollektivtrafik - pendling och arbetsresor
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- Att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att tillskriva Kollektivtrafiknämnden 
och Västtrafik om möjligheterna till kollektivt resande till Landvetter 
och biljettsamarbete med Flygbussarna. 

Svar på motion: 

Det finns idag flera kommersiella linjer mellan Borås och Landvetter flygplats 
och mellan Göteborg och flygplatsen och man kan nå flygplatsen med 
Västtrafik genom ett byte vid Landvetter centrum eller vid Korsvägen.  

Västra Götalandsregionen har inte tagit beslut om allmän trafikplikt på resor till 
flygplasten. Det innebär att man inte har för avsikt att lägga allmän linjetrafik 
med Västtrafik, eftersom man bedömer att de företag som kör till direkt 
flygplatsen på kommersiell basis kan hantera det resebehov som finns.  

Kommunerna i stråket och regionen har under flera år, i stråksamarbetet, 
arbetat med att utveckla busstrafik mellan viktiga målpunkter och flygplatsen. 
Under 2022 arbetar Samhällsplanerarnätverket Gbg-Borås med att utveckla 
Landvetter flygplats som attraktiv knutpunkt i stråket. Både för flygresenärer och 
personal som arbetar både på flygplatsen och i det nya närliggande 
verksamhetsområdet Landvetter Airport City. Flygbussarna och Västtrafik 
samarbetar för att göra pendlingsresor till flygplatsen enklare. Detta pågående 
arbete ska också ses som en förberedelse inför lokalisering av ny järnväg där en 
station kommer att etableras under Landvetter flygplats. Sedan 1 juni 2015 kan 
den som arbetar på Landvetter flygplats resa med Västtrafiks periodkort på 
Flygbussarna. 

Västtrafik aviserar att linje 100 kommer fortsätta vara en direktlinje Borås- 
Göteborg, utan mellanliggande stopp. Det finns möjlighet att parkera vid eller 
nära resecentrum för de som vill åka med linje 100 direkt till Göteborg.  

Borås Stad har under flera år diskuterat lokalisering och utformning av en 
pendelparkering utmed riksväg 40 i riktning mot Göteborg, tillsammans med 
Trafikverket och Västtrafik. Det pågår ett arbete, att lokalisera en 
pendelparkering i anslutning till Nabbamotet, med bra bytesmöjlighet till de 
bussar som stannar vid Nabbamotet. Utbyggnad av pendelparkering kan bli 
aktuell som steg två när den planerade ombyggnaden av Nabbamotet 
genomförts.  

Beslutsunderlag 
1. Ulrik Nilsson (M): Motion angående kollektivtrafik - pendling och 
arbetsresor, 2015-06-16 
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Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
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